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1. Seniorátní výbor se sešel před prázdninami 24. června. Jmenoval předsedou PO, který 

připravuje pastorální konference, bratra Filipa Kellera a poděkoval odstupujícímu bratru 
Jaroslavu Coufalovi. Doporučil Synodní radě prodloužení povolání pastorační pracovnice sestry 
Jany Kašparové ve sboru Brno – Židenice. Seniorátní výbor jmenoval od 1. září 2013 
administrátorem sboru v Prosetíně bratra faráře Ondřeje Rumla a ke stejnému datu 
administrátorem sboru v Boskovicích bratra faráře Pavla Freitingera. Prosíme sbory, které tak 
dosud neučinily, aby seniorátnímu výboru sdělily, kdy a jak projednaly seniorátní materiály 
k samofinacování církve. Seniorátní výbor se sejde podle potřeby koncem prázdnin a na další 
schůzi 23. září zve předsednictvo konventu. 
 

2. Zprávy ze sborů. Slib nově zvolených staršovstev přijal 5.6. ve sboru Rovečné bratr Mirsolav 
Maňák, ve sboru Heršpice 23. 6. bratr Jiří Gruber a ve sboru Prosetín 30. 6. bratr Vladimír 
Zikmund. Presbyteři a náhradníci staršovstev převzali od členů SV osvědčeni o složení slibu. Ke 
dni 31.8. odchází z našeho seniorátu bratr Jaroslav Coufal, který byl zvolen farářem sboru 
v Jimramově a ke stejnému datu odchází i bratr farář Marek Zikmund, který zvolen farářem 
sboru v Přerově. Děkujeme jim za jejich službu v našem seniorátě a přejeme jim a jejich rodinám 
dobrý začátek v místě jejich nového povolání. 
 

3. Jeronýmova jednota. Sbírka darů letos vynesla 521 064 Kč, což je o 15.939 Kč více než loni. 
Seniorátní shromáždění, které se konalo 16. června ve sboru Brno II, rozhodlo o udělení darů 
takto: sbor Boskovice obdržel na opravu fasády modlitebny v Sudicích 50.000 Kč, sbor 
Moravská Třebová na opravy farářského bytu 35.000 Kč a sbor Znojmo na přestavbu vchodu do 
farního bytu 48.000. Žádost sboru v Nosislavi na vybudování podkrovní klubovny pro děti ve výši 
150.000 Kč byla odeslána do ústředí. Sbor v Břeclavi svou žádost stáhl.  
  

4. Seniorátní fond pomoci. Připomínáme sborům, které chtějí požádat konvent o finanční pomoc 
na svůj letošní odvodu do Personálního fondu, že tak musí učinit nejpozději do konce října.  

 
5. Další vzdělávání laiků zahájí třetí ročník 21. září ve sboru Brno I. Bratr Ondřej Titěra při něm 

probere církevní rok a úlohu písní a hudby při bohoslužbách.  
 

6. Seniorátní setkání: Poradní odbor pro práci s dětmi připravil setkání učitelů neděních škol, 
které bude v sobotu 7. září ve sboru Brno – Husovice. Přednáší bratr farář Jiří Bureš 
z Chomutova. Další seniorátní setkání plánuje PO evangelizační a misijní na sobotu 5. října na 
téma: Církevní restituce jako výzva aneb dokážou být církve opravdu církvemi? Na setkání 
promluví hosté z ekumény a další experti na tuto problematiku. Podrobnější program bude 
zaslán začátkem září. 

 
7. Pastorální konference jsou plánovány na 10. září, 8. října, 12. listopadu a 10. prosince. 

 
8. Středisko Diakonie v Kloboukách u Brna. Slavnostního poklepání základního kamene 

stavby nového domova Mirandie v Brumovicích, kde najde chráněné bydlení dvanáct nových 
klientů, se 20. června zúčastnil senior, místní farář, ředitel Diakonie, zástupci kraje a místní 
samosprávy. Domov by měl být dokončen za jeden a půl roku.  
 

9.  Narozeniny. V červenci oslaví narozeniny bratr Jiří Šimsa a sestry Marta Židková, Jarmila 
Řezníčková a Iva Květonová. V srpnu budou mít narozeniny sestra Kateřina Rybáriková a bratr 
Jaroslav Coufal. Z kurátorů mají v červenci narozeniny bratři Josef Adámek z Klobouk, Miroslav 
Dobeš z Dambořic a Miloš Dědič ze sboru Veselí. Přejeme jim zdraví, sílu a naději od Boha.  
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Poznámky ze 3.zasedání 33.synodu ČCE. 
 Již potřetí se synod konal v Emauzském klášteře v Praze, tentokrát  ve dnech 30.května – 
2.června 2013. Při zahajovacích bohoslužbách ve sboru na Vinohradech kázal člen předsednictva a 
senior br. Michal Kitta z Hronova, při závěrečných bohoslužbách ve sboru v Kobylisích to byl generální 
tajemník Presbyterní církve Koreje br. Hong Jung Lee. 
 Hosty letošního zasedání synodu byli zástupci domácí ekumeny, sousedního Polska a 
Slovenska, Francie, Itálie a Skotska. Již tradičně zasedání synodu navštívil a pozdravil i br.kardinál 
Dominik Duka. Pozvaní zástupci státní správy se omluvili. 
 Synod zvolil chybějící náhradníky do předsednictva synodu, náhradníky revizorů hospodaření 
povšechného sboru, ale zejména nového celocírkevního faráře mládeže br.Pavla Juna (dosud v Čáslavi) 
a také nového vedoucího tajemníka ÚCK br. dr. Martina Kocandu. Ten byl do úřadu slavnostně uveden 
při závěrečných bohoslužbách. 
 Synod schválil Pravidla pro povolávání církevních kantorů, protože letos úspěšně končí prvních 
17 absolventů SCHEA, kteří se tři roky vzdělávali pro svou budoucí službu v církvi v oblasti církevní 
hudby a zpěvu. Vedle mnohých ostatních zpráv o činnosti celocírkevních odborů a komisí jsme přijali 
také tu o přípravě nového Evangelického zpěvníku a vyzvali zpěvníkovou komisi, aby prostřednictvím 
webových stránek byla církev více informována o chystaných písních a ostatním obsahu. 
 Synod zadal k přepracování příslušné církevní řády, které umožní, aby členství 
v představenstvech a ve shromážděních Jeronymovy jednoty nemuselo být už nadále podmíněno 
členstvím ve staršovstvu a Synodní rada napříště měla za určitých podmínek pravomoc dát kazateli 
výpověď. Synodní radě uložil upravit seznam témat pro vzdělávání a zkoušky ordinovaných laiků.  
 Synod rozhodl o rozpočtu povšechného sboru, o výši repartic, o celocírkevních sbírkách i o výši 
odvodu do PF pro r. 2014 na 81.100,-Kč. Po delší diskusi nakonec synod umožnil jednání o případném 
prodeji budovy ETF v Černé ulici Universitě Karlově. 
 Synod přijal zprávu o činnosti Diakonie ČCE a zprávu dozorčí rady Diakonie ČCE za minulý rok. 
V blízké budoucnosti nastanou nové právní i hospodářské podmínky fungování organizací jako je 
Diakonie. Proto byl předložen tisk s názvem Diakonie v době změn, který nastiňuje možné cesty, aby se 
během následujícího roku vykrystalizovaly  názory, možnosti a představy jednotlivých středisek 
Diakonie. Bude se jednat pravděpodobně o slučování některých středisek, restrukturalizaci v rámci 
regionů a další věci. Dozorčí i správní rada promýšlí strategii, velká zodpovědnost leží na manažerech 
Diakonie, ale nejvyšší pravomoci náleží synodu ČCE. Jeho příští zasedání by mělo reflektovat 
očekávané změny. Synod přijal usnesení, v němž doporučuje dozorčím a správním radám středisek, aby 
vybíraly z řad dobrovolníků a zaměstnanců Diakonie osoby, kterým by církev ve shromáždění 
spolupracujícího sboru poděkovala za jejich službu. 
 Co neprošlo - Rozhovorem ve sborech a na konventech byla připravena velká změna 
Církevního zřízení a řádů, která by způsobila změny ve volebním období seniorátů, seniorátních výborů 
a staršovstev. Tato změna však nebyla přijata, protože vyžadovala dvoutřetinovou většinu hlasů všech 
synodálů, ale takové podpory nedosáhla. Vše tedy zůstává při starém. Také návrh SR, aby volba farářů 
na sborech mohla nadále být nejvýše na období pěti let, neprošel. Podobně ani návrh na vyhlášení 
dobrovolné sbírky na záchranu Husova domku v Husinci. Pro mnohé bylo zklamáním, že se poslanci 
synodu neshodli na společném poselství sborům. Rozjitřenost doby otevírá mnohá témata a osobní 
nasazení synodálů přináší rozličné důrazy. Vytvořit krátké poselství bylo nad síly všech přítomných.  
 Do sborů dostanete rozsáhlý materiál týkající se hlavního úkolu letošního synodu, totiž plánu na 
finanční soběstačnost církve. Materiál připravila tzv. strategická komise a synod se usnesl na tom, že 
bude pracovat s několika různými modely cesty ČCE k samofinancování a poskytne tyto modely 
jednotlivým sborům k diskuzi. Součástí předloženého materiálu jsou i návrhy dalšího postupu.  Vyjádření 
sborů a seniorátů budou předložena 4. zasedání 33. synodu.  „Nutná je reflexe každého sboru a zvýšení 
obětavosti. Nutné jsou i strukturální změny a neobejdeme se bez jisté míry solidarity ani bez úvah, co 
všechno si můžeme dovolit. Po určité analýze musí přijít syntéza a výhled do budoucna,“ řekl bratr Pavel 
Stolař. 
 Seniorátní výbor Brněnského seniorátu prosí všechny kazatele a presbytery, aby pečlivě četli, 
studovali a odpovědně diskutovali materiály, které v dohledné době přijdou do sborů v rámci informací o 
usneseních synodu. Úkoly, které synod sborům a seniorátům na příští rok uložil, bychom měli poctivě 
splnit a v určených termínech odeslat, aby tak příští, již 4. zasedání 33. synodu ČCE, které se bude 
konat od 29. května do 1. června 2014 na Vsetíně, mohlo svým dalším postupným rozhodováním 
pomoci sborům, seniorátům i celé církvi vyhlížet budoucí čas nadějně. Při všem lidském snažení 
zároveň víme, že námi očekávané příští je v dobrotivých rukou Božích, do nichž naši práci i obětavost 
vkládáme. Podrobná reportáž z průběhu zasedání i s fotografiemi je na http://synodcce.cz/  

zprávu ze synodu připravil Ondřej Titěra 
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